
Protokół Nr 31/17 

z obrad XXXI Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego V kadencji  

odbytej w dniu 26 października 2017 r. 

w sali 145 Kujawsko – Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego  

w Bydgoszczy 

 

 

1. Obrady XXXI Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego o godz. 10.00 otworzył Przewodniczący 

Zenon Rydelski, który powitał wszystkich Radnych i przybyłych gości. Na podstawie listy 

obecności (załącznik nr 1 do protokołu) Przewodniczący stwierdził quorum, a tym samym 

prawomocność obrad. W sesji udział wzięło 23 Radnych (100% składu osobowego Rady). 

 

2. Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad XXXI Sesji Rady Powiatu 

Bydgoskiego (projekt z 16 października 2017r.) stanowiący załącznik nr 2 do protokołu,  

z wnioskiem o jego zmianę polegającą na dodaniu po punkcie 25. punktu w brzmieniu 

„26. Uchwała w sprawie wyrażenia woli udziału Powiatu Bydgoskiego w projekcie 

partnerskim z Miastem Bydgoszcz, Gminą Miasta Toruń, Powiatem Toruńskim w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 

2014 – 2020”. Jednocześnie Przewodniczący zaproponował zrealizowanie punktu  

„3. Wręczenie odznaczeń, medali, nagród i wyróżnień za osiągnięcia w dziedzinie kultury 

fizycznej i sportu” z chwilą dotarcia na obrady Wicewojewody Kujawsko – Pomorskiego, 

który będzie wręczał w imieniu Ministra Sportu i Turystyki brązowe odznaki  „Za zasługi 

dla sportu”. Następnie Radni przyjęli w głosowaniu porządek obrad XXXI Sesji Rady 

Powiatu Bydgoskiego stosunkiem głosów: 23 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.  

 

3. Radni przyjęli Protokół Nr 30/17 z obrad XXX Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego w dniu  

14 września 2017r. stosunkiem głosów: 21 za, 0 przeciw i 2 wstrzymujące się. 

 

4. Przewodniczący Rady zaproponował powołanie na Sekretarza Obrad Radnego Jacka 

Kruszynę, a do Komisji Wniosków Radnych: Elżbietę Wysocką, Adama Ryfę i Andrzeja 

Szmytkę. Wszyscy Radni, wyrazili zgodę na kandydowanie. W następstwie głosowania 

kandydatury Radnych zostały przyjęte stosunkiem głosów: 23 za, 0 przeciw  

i 0 wstrzymujących się.  

 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady i działalności Zarządu Powiatu Bydgoskiego, 

przedstawił pan Wojciech Porzych – Starosta Bydgoski. Informacja pisemna stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

 

6. Informację o stanie finansów Powiatu Bydgoskiego przedstawiła pani Grażyna Czepanko 

– Skarbnik Powiatu. Za okres III kwartałów br. dochody Powiatu zrealizowane zostały  

na kwotę 57.071.344 zł tj. w 72% w tym subwencja ogólna w 85%, udział w podatku 

dochodowym od osób fizycznych w 72%, dotacje od Wojewody Kujawsko  

– Pomorskiego na zadania rządowe w 71% i na zadania własne tj. funkcjonowanie dps-ów 

w 63% oraz zadania inwestycyjne w 50%,  wpływy z zawartych umów i porozumień  

w 60%, dochody własne w 83%, a środki unijne w 22%. Natomiast wydatki Powiatu  

w tym samym okresie zrealizowane zostały na kwotę 43.892.630 zł tj. w 52% w tym  

wydatki bieżące w 52%, wydatki inwestycyjne w 21%, odpisy na ZFŚS i dodatkowe 

wynagrodzenia roczne w 100%, wynagrodzenia w 70%, dotacje z budżetu w 63%  

i świadczenia w 72%. Wielkości realizacji dochodów i wydatków Powiatu wyznaczają 



nadwyżkę budżetową w wysokości 13.178.713 zł. Powiat posiada płynność finansową  

i na bieżąco reguluje swoje zobowiązania. 

Radny Jacek Kruszyna nawiązując do wyników ostatniej kontroli Komisji Rewizyjnej 

wykonania budżetu Powiatu Bydgoskiego za I półrocze 2017r. w zakresie realizacji zadań 

inwestycyjnych (protokół kontroli nr 30/2017) zwrócił uwagę na niskie wykonanie 

niektórych zadań na terenie gmin Nowa Wieś Wielka i Białe Błota dotyczących dróg 

powiatowych tj. droga Brzoza – Prądocin ul. Ogrodowa w Prądocinie (projekt i wykupy)  

przy planie ponad 206 tys. zł, wykonanie wynosi ok. 27 tys. zł, droga Przyłęki – Olimpin 

– Kobylarnia wykonanie chodnika w Przyłękach (projekt) przy planie 30 tys. zł, 

wykonanie wynosi 0 zł oraz droga prowadząca z Solca Kujawskiego do Nowej Wsi 

Wielkiej przy planie 3,3 tys. zł, wykonanie również wynosi 0 zł. Radny poprosił  

o komentarz. Starosta wyjaśnił, że w przypadku drogi z Solca Kujawskiego w planie 

przyjęto środki na wykup gruntów. Nie zawsze wszystkie wykupy uda się zrealizować  

od razu stąd przyjęta w budżecie rezerwa na ten cel. Zadanie dotyczące chodnika  

w Przyłękach współfinansowane będzie przez Gminę Białe Błota. Natomiast w przypadku 

drogi Brzoza – Prądocin projekt został już wykonany. Może nie dotarła jeszcze faktura  

od wykonawcy. Wykupy nie są jeszcze realizowane. Nie został jeszcze wydany ZRID. 

Radny Jacek Kruszyna dopytał się, czy do końca roku zostaną wszystkie wykupy 

zrealizowane? Starosta odpowiedział, że nie wszystkie wykupy zostaną zrealizowane  

do końca roku. Stąd część środków przewidziana zostanie do realizacji w planie budżetu 

na rok następny. 

  

7. Radni nie zgłosili interpelacji i zapytań.  

 

8. Radni bez uwag przyjęli informację o działalności Domów Pomocy Społecznej  

w Bożenkowie i Koronowie, stanowiącą załącznik nr 4 do protokołu. 

 

9. Radni bez uwag przyjęli informację o działalności Placówek Opiekuńczo  

– Wychowawczych, stanowiącą załącznik nr 5 do protokołu.  

 

10. Radni bez uwag przyjęli informacje Przewodniczącego Rady Powiatu i Starosty 

Bydgoskiego w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych, stanowiące załączniki  

nr 6 i 7 do protokołu. 

 

11. W dalszej części obrad nastąpiła uroczystość wręczenia odznaczeń, medali, nagród  

i wyróżnień za osiągnięcia w dziedzinie kultury fizycznej i sportu. Lista osób 

wyróżnionych stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Po uroczystości Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach, która trwała od godz. 10.50 

do godz. 11.15. Po wznowieniu obrad na sali obecnych było 22 Radnych (nieobecny był 

Radny P. Chudzyński, który wrócił na salę przed głosowaniem uchwały 245/XXXI/17  

w pkt 16. protokołu).  

 

12. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 241/XXXI/17 w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 3 w Koronowie (załącznik nr 9 do protokołu). 

Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.  

 

13. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 242/XXXI/17 w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 1 w Koronowie (załącznik nr 10  

do protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw  

i 0 wstrzymujących się. 



 

14. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 243/XXXI/17  w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Koronowie (załącznik nr 11 do 

protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw  

i 0 wstrzymujących się. 

 

15. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 244/XXXI/17 w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Solcu Kujawskim (załącznik nr 12 do 

protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw  

i 0 wstrzymujących się. 

 

16. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 245/XXXI/17 w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Karolewie (załącznik nr 13 do 

protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 23 za, 0 przeciw  

i 0 wstrzymujących się. 

 

17. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 246/XXXI/17 w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia Szkoły Policealnej dla Dorosłych w Karolewie (załącznik nr 14 do 

protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 23 za, 0 przeciw  

i 0 wstrzymujących się. 

 

18. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 247/XXXI/17 w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w Koronowie (załącznik  

nr 15 do protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 23 za, 0 przeciw  

i 0 wstrzymujących się. 

 

19. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 248/XXXI/17 zmieniającą uchwałę  

w sprawie określenia jednostki obsługującej, jednostek obsługiwanych systemu oświaty 

oraz zakresu obowiązków powierzonych jednostce obsługującej w ramach wspólnej 

obsługi (załącznik nr 16 do protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów:  

23 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 

20. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 249/XXXI/17 zmieniającą uchwałę  

w sprawie określenia zadań i podziału środków finansowych z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2017r. (załącznik nr 17 do protokołu). Uchwała 

została podjęta stosunkiem głosów: 23 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 

21. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 250/XXXI/17 w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Bydgoskiego na lata 2017 – 2027 (załącznik  

nr 18 do protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 23 za, 0 przeciw  

i 0 wstrzymujących się. 

 

22. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 251/XXXI/17 w sprawie zmian 

budżetu Powiatu Bydgoskiego na rok 2017 (załącznik nr 19 do protokołu). Uchwała 

została podjęta stosunkiem głosów: 23 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 

23. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 252/XXXI/17 w sprawie ogłoszenia 

jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień  

za osiągnięcia w dziedzinie kultury fizycznej i sportu (załącznik nr 20 do protokołu). 

Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 23 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 



 

24. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 253/XXXI/17 w sprawie ogłoszenia 

jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie miasta Solec Kujawski (załącznik nr 21 do protokołu). 

Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 23 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 

25. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 254/XXXI/17 w sprawie ogłoszenia 

jednolitego tekstu uchwały w sprawie Statutu Powiatu Bydgoskiego (załącznik nr 22 do 

protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 23 za, 0 przeciw  

i 0 wstrzymujących się. 

 

26. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 255/XXXI/17 w sprawie wyrażenia 

woli udziału Powiatu Bydgoskiego w projekcie partnerskim z Miastem Bydgoszcz, Gminą 

Miasta Toruń, Powiatem Toruńskim w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014 – 2020 (załącznik nr 23 do 

protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 23 za, 0 przeciw  

i 0 wstrzymujących się. 

 

27. Radny Jacek Kruszyna przedstawił, zgłoszony mu przez mieszkańców z gm. Nowa Wieś 

Wielka, problem związany z niewypłaceniem odszkodowania za nieruchomość zajętą pod 

drogę powiatową nr 1539C. Według informacji Kujawsko – Pomorskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Bydgoszczy okres odszkodowawczy upłynął z końcem 2005r. Radny 

poprosił zatem o umożliwienie wglądu w dokumentację Starostwa celem sprawdzenia, 

czy do mieszkańców zostało wysłane wcześniej pismo w tej sprawie. Starosta  

o odpowiedź poprosił pana Janusza Lacknera – Dyrektora Wydziału Nieruchomości 

Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy który wyjaśnił, że pismo takie nigdy nie zostało 

wysłane. Swego czasu wszedł w życie przepis, który stanowił że grunty zajęte pod drogi 

publiczne niebędące własnością Skarbu Państwa czy jednostki samorządu terytorialnego 

do 31 grudnia 1998r., z dniem następnym stają się własnością Skarbu Państwa lub 

samorządu za odszkodowaniem. Przy czym odszkodowanie za te grunty mogli otrzymać 

tylko ci ich dotychczasowi właściciele, którzy złożyli wniosek o odszkodowanie do dnia 

31 grudnia 2005 r. Jeżeli wniosek taki nie został złożony, roszczenie o odszkodowanie 

przepadło. W sprawie zgodności tych przepisów z Konstytucją RP orzekał nawet 

Trybunał Konstytucyjny. Radny zwrócił uwagę, że w tym przypadku urzędnicy powinni 

poinformować właścicieli o możliwości uzyskania odszkodowania. Starosta wyjaśnił,  

że nie było wówczas takiego wykazu nieruchomości na podstawie którego urząd mógłby 

wysłać pismo ze stosowną informacją do właścicieli. W wielu przypadkach nawet osoby 

prywatne mogły nie być świadome tego, że są właścicielami pasa drogowego. Zgodził się 

jednocześnie z Radnym, że zastosowane w ustawie rozwiązanie jest niesprawiedliwe 

społecznie. Radny Jacek Kruszyna poprosił dyr. Lacknera o przekazanie treści wyroku 

Trybunału Konstytucyjnego. 

Radna Elżbieta Wysocka w imieniu swoim i Radnego Radosława Kempinskiego 

podzieliła się wrażeniami  z wizyty studyjnej w Brukseli pn. „Dobra praktyka w zakresie 

wspierania lokalnych produktów rolnych” zorganizowanej  pod koniec września br. przez 

Kujawsko – Pomorskie Stowarzyszenie „Europa Kujaw i Pomorza”. 

 

28. Radni nie zgłosili żadnych interpelacji i zapytań wymagających udzielenia odpowiedzi  

na sesji. 

 



29. Komisja Wniosków w trakcie sesji nie odnotowała żadnych wniosków. Sprawozdanie 

Komisji Wniosków stanowi nr 24 do protokołu). 

 

30. W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął obrady  

XXXI Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego V Kadencji o godz. 11.36. 

 

 
Protokołowała: Paulina Wengler 

Sekretarz Obrad: Jacek Kruszyna 

 


